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        Raadsvergadering: 19 november 2019 

        Registratienummer: R1905677 

 

 

Naam: A.J. Reekers 

Datum: 19 november 2019 

Team/teamonderdeel:  

Telefoonnummer: 541289 

 

 

Voorstel aan de raad  
 

Onderwerp ontwikkeling Parkeergarage Stadsbaken  

 

Hoofdopgave Hoofdtaakveld Volkshuisvesting, ruimtelijke 

ordening en stedelijke vernieuwing 

 

Portefeuillehouder A. Langius  

 

 

Samenvatting raadsvoorstel 
Het college stelt de raad voor een krediet van € 1 mln. beschikbaar te stellen voor de aanpak van de 

brandveiligheid en de renovatie van de parkeergarage Stadsbaken P9. Hiermee kunnen de geplande 

maatregelen om de parkeergarage brandveilig te maken en de renovatie van de gevel worden 

uitgevoerd. 

 

Voorgesteld besluit 
1. De maatregelen voor de brandveiligheid van de parkeergarage Stadsbaken P9 in combinatie met 

de renovatie van de gevel conform de in de bijlage (INT – 69203) aangegeven maatregelen uit 

te voeren; 

2. De raad conform bijgevoegd raadsvoorstel (Raad – 5677) voor te stellen een krediet van 

€ 1.000.000,- beschikbaar te stellen voor de uitvoering van de maatregelen;  

3. De hieruit voortvloeiende kapitaallasten van 35.000 euro ten laste te brengen van het financieel 

meerjarenperspectief 2021-2023. 

 

Inleiding 
Mede op verzoek van de gemeenteraad is onderzoek gedaan naar de mogelijkheden om de 

parkeergarage Stadsbaken P9 brandveilig te maken en tevens de afbrokkelende gevel aan te pakken. 

De bouwhekken rondom het pand (vanwege het afbrokkelen van de gevel) zijn menigeen al tijden een 

doorn in het oog. De vraag waarom er niets wordt gedaan aan de renovatie van deze garage wordt dan 

ook menigmaal gesteld. Bij de beantwoording van de vraag wanneer en hoe we overgaan tot de 

renovatie van deze garage zijn de volgende ontwikkelingen van belang. 

 

1. De aanpak van de brandveiligheid. 

In het kader van de aanpak van de brandveiligheid van de gemeentelijke accommodaties zou 

deze garage medio 2018 brandveilig worden opgeleverd. Echter, i.v.m. de discussie rondom de 

positie van deze garage in de ontwikkelingen van de Stadskade (potentieel te herontwikkelen 

locatie) is er vanuit de brandweer ingestemd met een uitstel van een jaar en zou de afronding 

medio dit jaar plaatsvinden.  

Het nog langer in gebruik houden van een parkeergarage die niet voldoet aan de minimale eisen 

van brandveiligheid achtten wij niet aanvaardbaar. door de brandweer niet aanvaardbaar 

geacht. Indien er niet op korte termijn wordt gestart met de aanpak van de brandveiligheid is er 

wellicht de noodzaak om met ingang van 1 januari 2020 over te gaan tot sluiting van deze 

parkeergarage.  
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2. De renovatie van de gevel en daarmee uitstraling van de parkeergarage Stadsbaken P9. 

Begin dit jaar is een studie van IAA architecten afgerond waarbij de aanpak van de renovatie in 

beeld is gebracht. De kosten van deze renovatie zijn geraamd op ca. € 800.000. Voor dit 

project is slechts een kleine bijdrage vanuit het project brandveiligheid gemeentepanden 

beschikbaar. Voor vervanging/renovatie van de gevel voorziet het MJOP (Meer jaren onderhoud 

programma) niet in middelen, omdat gevelrenovatie normaliter niet tot groot onderhoud wordt 

gerekend. Een bakstenen gevel gaat immers (in principe) 100 jaar mee. 

 

De hiervoor aangegeven renovatie gaat uit van een sobere verbetering. Kosten die hiermee 

gemoeid zijn bedragen een kleine 800.000 euro (zie bijlage). Afhankelijk van de wens om 

alsnog wat architectonische verfraaiingen toe te passen op de zichtpunten vanuit de 

binnenstad, lopen deze gevelkosten op tot 980.000. Een groene gevelbeplanting kost ongeveer 

1.8 mln. euro en is op dit moment, zonder subsidies, derhalve niet reëel. Hier komt bovendien 

ook nog een kostenpost in onderhoud bij kijken. 

 

3. De plannen voor onderhoud van de parkeergarage.   

In het kader van het MJOP (Meer jaren onderhoud programma) staan de in de tabel aangegeven 

maatregelen en de daarbij begrote investeringen opgenomen.  

  
Maatregelen  2020 2021 2022 2023 

Reparatie metselwerk 

inclusief steigerwerk 

€ 10.000,00 € 10.000,00 € 10.000,00 € 10.000,00 

Schilderwerk  € 25.000,00    € 12.000,00 

Lift  € 40.000,00   

Vloerafwerking  € 280.000,00 € 280.000,00 € 280.000,00 € 280.000,00 

     

      

Vervanging verlichting ( kosten € 130.000,00) was gepland voor 2019 maar is i.v.m. de discussie rondom de 

parkeergarage on hold gezet. Deze investering kan nu ook worden gedaan.     

 

4. De ruimtelijke ontwikkeling rondom de parkeergarage.  

In het kader van de ontwikkeling van het voormalige stadhuis door BPD ontwikkeling is de optie 

in beeld gebracht om het gebied de Stadskade - onderdeel van de Koers voor de binnenstad en 

liggende tussen het voormalige stadhuis en het doorgetrokken kanaal – te herontwikkelen. De 

HMO heeft dit initiatief naar zich toe getrokken, is hierover in overleg met gemeente/externe 

partijen en heeft zich door aankoop van de locatie ABN/Amro bank een positie verworven. 

Onderdeel hiervan is de discussie rondom de positie van de parkeergarage/gebouw De Schil 

waarbij sloop hiervan een optie zou kunnen zijn.   

 

Ten aanzien van de hiervoor genoemde ontwikkelingen en de keuzes hierin zijn er de volgende 

overwegingen. 

 

Brandveiligheid 

Zoals aangegeven heeft de aanpak van de parkeergarage het afgelopen half jaar ‘’in de wacht gelegen’’ 

vanwege de discussie in het kader van het Koersdocument voor de binnenstad over wat te doen met 

de garage.  Wat niet ter discussie staat en noodzakelijk wordt geacht is de (brand)veiligheid te 

waarborgen en daarmee sluiting te voorkomen. De hiervoor geplande maatregelen moeten dan ook 

onverkort worden uitgevoerd. Zeker omdat mogelijke herontwikkeling nog wel 5 -10 jaar op zich zal 

laten wachten. 

 

Renovatie gevel parkeergarage /uitstraling  

In het kader van de ruimtelijke ontwikkeling van de Stadskade wordt momenteel onderzocht of het een 

optie is  om de locatie van de garage in de toekomst te herbestemmen en het parkeren eventueel elders 

in het gebied in te vullen. Partijen, zijnde HMO, BPD, gemeente en de woningbouwcorporatie Stja zijn 

over deze gebiedsontwikkeling in gesprek. De haalbaarheid hiervan moet nog onderzocht worden. 

Vragen als voor welke doelgroep gaan we bouwen, hoeveel woningen worden er gebouwd en hoeveel 

parkeerplekken er nodig zijn voor de nieuwe ontwikkeling inclusief de huidige parkeercapaciteit van 400 

parkeerplekken spelen hierbij een rol. 
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De financiële haalbaarheid is uiteraard een belangrijke afweging bij besluitvorming over de 

parkeergarage. Gelet op de kwaliteitsslag die gemaakt kan worden is het wenselijk de mogelijkheden en 

de kansen die er zijn te benutten en de haalbaarheid te onderzoeken. 

  

Echter, indien uit het haalbaarheidsonderzoek zou blijken dat de herontwikkeling van de Stadskade 

haalbaar is, is het de vraag wanneer deze herontwikkeling van start zou gaan. Met inachtneming van 

alle onderzoeken, te maken afspraken, de te doorlopen procedures zal de start van de (gefaseerde) 

uitvoering van deze grote ambitie op basis van het Koersdocument minimaal 5 -10 jaar in beslag 

nemen. 

 

In de tussentijd is het niet wenselijk om – gelet op de huidige positieve ontwikkeling in de binnenstad - 

de garage nog langere tijd in deze staat te behouden. De daadwerkelijke uitvoering van een eventuele 

grote herontwikkeling op basis van het Koersplan zal – zoals hiervoor aangegeven - zeker  5 – 10  jaar 

op zich laten wachten. Handhaving van de garage voor minimaal een periode van 10 jaar is dan ook 

een reële optie en tijdelijke ad hoc maatregelen bieden geen soelaas en kunnen kostbaar uitvallen. 

 

Gecombineerd met de reeds beschikbare middelen en geplande maatregelen voor de brandveiligheid kan 

de parkeergarage met deze investering weer vele jaren mee, waarbij eventuele kapitaalvernietiging bij 

herontwikkeling zo klein mogelijke wordt gehouden, door inzet op een sobere uitvoering.  

 

Indien uit het haalbaarheidsonderzoek blijkt dat de parkeergarage in stand kan blijven, kan in een later 

stadium alsnog worden besloten om volgend op deze eerste aanpak en de daarmee gepaard gaande 

investering te komen tot een verdere upgrading van de parkeergarage.  

 

Regulier onderhoud MJOP 

Bovenstaande afweging geldt ook voor de geplande investeringen van het onderhoud in het MJOP:  

gelet op de huidige positieve ontwikkeling in de binnenstad is het niet wenselijk om de garage nog 

langere tijd in deze staat te behouden. 

 

 

Gelet op de hiervoor aangegeven overwegingen stellen wij voor om: 

1. De geplande maatregelen voor de aanpak van de brandveiligheid onverkort uit te voeren; 

2. De aanpak van gevel van de parkeergarage uit te voeren conform de in de bijlage (INT- 69203) 

aangegeven maatregelen; 

3. De overige geplande investeringen voor het onderhoud van de parkeergarage onverkort uit te 

voeren; 

4. Voor uiterlijk 1 september 2020 de uitkomsten van het haalbaarheidsonderzoek van de 

ontwikkeling van de Stadkade tegemoet te zien. .  

 

 

Beoogd effect 
1. Een parkeergarage die voldoet aan de eisen van brandveiligheid. 

2. Het verbeteren van zowel de uitstraling van de parkeergarage naar de omgeving als de staat en 

uitstraling aan de binnenzijde op een sobere manier. 

3. Voldoende tijd nemen voor een zorgvuldig onderzoek naar de haalbaarheid van de ontwikkeling 

van de Stadskade op middellange termijn. 

 

  

Argumenten voor 

 
1.1 Het voorstel past in het bestaand beleid van de aanpak brandveiligheid van gemeentelijke 

gebouwen. 

De aanpak van de brandveiligheid van de gemeentelijke accommodaties is met de aanpak van 

de parkeergarage Stadsbaken afgerond. Hiermee komt een langjarig traject ten einde om alle 

gemeentelijke accommodaties te laten voldoen aan de eisen van brandveiligheid. 

  

2.1 De aanpak van de gevel en het onderhoud aan de binnenkant van de parkeergarage verbetert de 

aantrekkelijkheid van deze parkeergarage in haar omgeving en de onveilige situatie van 

afbrokkelend puin wordt opgeheven. 
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De uitstraling en staat van onderhoud (binnenzijde en buitenzijde) van de parkeergarage is niet 

passend binnen een door velen ervaren positieve ontwikkeling van de binnenstad waarvan de 

nieuwe contouren zichtbaar zijn en er sprake is van een positief effect van de beleving van de 

binnenstad. 

 

3.1 Met het beschikbaar stellen van een budget kan de gewenste aanpak van de gevel in 

combinatie met de aanpak van de brandveiligheid worden opgepakt.  

Het alleen uitvoeren van de aanpak van de brandveiligheid leidt tot een niet gewenste uitstraling 

van deze garage. Combinatie van deze maatregelen leidt tot een efficiënt en effectief inzetten 

van de middelen. 

 

a. Er wordt voldoende tijd geboden om een overweging te maken over de ontwikkeling van de 

Stadskade.  

Om alle betrokken partijen te betrekken, overwegingen te maken en helder te krijgen of er een 

gebiedsontwikkeling haalbaar is moet er tijd zijn om zaken goed te onderzoeken,. Het gaat 

immers om een ontwikkeling die mede bepalend is voor de verdere ontwikkeling van de 

binnenstad. Echter, vanwege de huidige staat van de parkeergarage, zijn investeringen in 

onderhoud en brandveiligheid noodzakelijk.   

 

 

Kanttekeningen 
 

1.1 De kwaliteit van herontwikkeling van het gebied Stadskade wordt beperkter.  

Door te investeren in parkeergarage Stadsbaken wordt de haalbaarheid van herontwikkeling van de 

parkeergarage en daarmee een grote kwaliteitsslag in het gebied Stadskade kleiner 

 

.    

 

Alternatieven 
Een alternatief is om alleen maatregelen te treffen op het gebied van brandveiligheid en het regulier 

onderhoud en investeringen in de gevel uit te stellen totdat helder is of een herontwikkeling van deze 

parkeergarage haalbaar is. Dit laatste kan binnen een jaar duidelijk zijn. Indien u alle mogelijkheid open 

wil laten voor een ambitieuze herontwikkeling van het gebied Stadskade, is het wenselijk om voorlopig 

alleen maatregelen te treffen op het gebied van brandveiligheid. De bouwhekken blijven dan voorlopig 

gehandhaafd.  

 
Kosten, opbrengsten, dekking en preventief toezicht 
Er is voor de gecombineerde aanpak van de brandveiligheid en de renovatie van de gevel een bedrag 

van € 1,4 mln. benodigd. Vanuit het reeds beschikbare gestelde budget voor de aanpak van de 

brandveiligheid van de gemeentelijke gebouwen is een budget van € 400.000, - beschikbaar. Door 

combinatie van deze gelden is er sprake van een effectieve en efficiënte inzet van de beschikbare 

gelden. Dit betekent dat er een krediet van € 1.000.000 aanvullend beschikbaar gesteld moet worden. 

Bijbehorende kapitaallasten bedragen € 35.000 (afschrijving 40 jaar, rente 1%). 

 

Voordat het voorstel in het college wordt besproken zal er overleg met de toezichthouder plaatsvinden 

en de uitkomst hiervan met u worden gedeeld. 

 
Vervolg 
Na het besluit kan worden gestart met de uitvoering van de werkzaamheden.  

 

Bijlagen 
Maatregelen parkeergarage Stadsbaken INT- 69203 
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Burgemeester en Wethouders van Almelo,  _______________ 

 

de secretaris,    de burgemeester, 

F.W. van Ardenne   A.J. Gerritsen 
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De Raad van de Gemeente Almelo: 
 

Gezien het voorstel van burgemeester en wethouders; 

 

 

Besluit: 

 

 

 

Gedaan in de openbare vergadering van 19 november 2019, 

 

de griffier,    de burgemeester, 

 

 

 

 

 

 

drs. C.M. Steenbergen    A.J. Gerritsen 
 


